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AASTA 2006 ON ÄRA SAADETUD

Päevakeskuse  2006. aasta oli tegus ja
toimekas. Toimusid paljud erinevad
üritused ja loengud, terviseedenduslik
tegevus laienes ning muutus
mitmekülgsemaks. Seda kõike tänu
meie energilistele linnakodanikele, kes
innukalt kõigis tegemistes osalevad ja
oma ettepanekuid teevad. Ka
sõprussidemed naaberlinnade ja
naabervaldadega on püsivad ning uuel
aastal plaanime ühiseid üritusi kindlasti
rohkem korraldada. Paljudes oma
plaanides oleme arvestanud Saue Linna
Invaühingu ettepanekuid. Abiks on
olnud iganädalase neljapäevase Jututoa
külastajate tähelepanekud ja soovid.
Päevakeskus tänab Saue Linnavalitsust
ja Saue Huvikeskust koostöö ja
nõuannete eest.

Täname samuti Saue Noortekeskust �
nende abita oleks Vangaþi külaliste
vastuvõtt aasta lõpus olnud meile
tunduvalt keerukam ettevõtmine kui
tegelikult välja kujunes.

20. ja 21. detsembril külastasid päevakeskust
sõpruslinna Vangaþi eakad ja puuetega
inimesed.  Külalistel Vangaþist avanes
võimalus osa saada ka Saue Linna eakate
jõulupeost. Kahjuks lõppes tänavune pidu
ilma tantsuta, sest algamas oli Gümnaasiumi

Vangaþi linnas toimus
sügisel tulekahju, kus
hukkus kuus inimest ning
oma kodust ja varast jäi
ilma 28 peret. Päevakeskus
korraldas nende inimeste
abistamiseks väikese
kor jandus-kampaania,
mille tulemusena saime
sõpru abistada soojade
riiete jm vajalikuga.
Andsime üle kogutud
rõivad ja usinate
käsitöönaiste valmistatud
kindad, sokid jm. Suur
tänu kõigile inimestele, kes

aitasid meie sõpru hädas. Eriline tänu
käsitöönaistele, kes kiirel jõuluajal leidsid

aega veel uusi esemeid
kududa!

SOOVIME KÕIGI-
LE HEAD UUT
AASTAT, TUGEVAT
TERVIST JA
SOOJUST
SÜDAMESSE !

Saue Päevakeskuse
juhataja Ulvi Seerma

Ball. Kuid otsustasime, et korraldame
kevadel pärastlõunase tantsupeo just neile,
kes nüüd ei saanud
tantsukingi keerutada!
Sõpruslinna Vangaþi
külalised tutvusid
väikesel ringisõidul
Saue linnaga, õhtu
jätkus Päevakeskuses
hiliste tundideni.
Jõulusalmi-laulu tuli
lugeda kõigil
osalejatel, sest
Päevakeskust külastas
ka jõuluvana. Lisaks
lätlastele osalesid peol ka meie usinad
abilised invaühingust ning kõige
aktiivsemad/energilisemad eakad
sauelased. Suur tänu neile, sest
ettevalmistustööd nõudsid palju aega ja
jõudu! Oli meeleolukas õhtu, külalised
majutati Päevakeskuses ning Päevakeskuse
töö- ja õppetubades. 21. detsembril tehti
ringkäik Tallinnas, tutvustajaks oli härra
Rafael Amos. Külaskäigule pandi punkt
Saue Mõisa Trahteris, kus pakuti pidulikku
lahkumislõunat.

TERVISEVÕIMLEMINE EAKATELE

Alanud aastal avaneb täiendav võimalus eakatele ja puuetega
inimestele Saue linnas. Vastu tulles sauelaste soovile avab Saue
Päevakeskus lisaks tegutsevale tervisevõimlemise rühmale veel
teisegi. Kõik võimlemishuvilised peaksid nüüd kenasti ära
mahtuma. Võimlemise juures arvestatakse tervise- ja ealiste
iseärasustega. Mitmekesiseks muudavad võimlemise erinevad
võimlemisvahendid. Võimlemisharjutusi sooritatakse nii toolidel
kui ka aeg-ajalt põrandal. Soovi korral on võimalik
esinemiskavasid õppida. Puuduvad vanusepiirangud ja eelnev
võimlemiskogemus pole oluline. Oodatud on kõik reipast ja
tervislikust enesetundest hoolivad eakad sauelased.

Võimlemine toimub kolmapäeval ja
reedel kl.9.45 -10.30

Registreerimine võimlemisrühma tööpäeviti
kl. 9.00 -17.00
Saue Päevakeskuse tel. 65 95 070

Toimekat pealehakkamist uuel aastal !

ELENA KALBUS
võimlemistreener
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HEAD UUT  AASTAT,  ARMSAD KAASLINLASED !

SAUE SÕNA
UUSAASTAKÜSIMUSTELE
VASTAB  LINNAPEA  ERO LIIVIK.

Kõigepealt Uusaastatervitused Saue
linnakodanikele �  lastele, noortele
ja vanadele. Tööinimestele ja
pensionäridele.

Soovin, et 2007 oleks hea aasta. Arvan, et kui
üks hea aasta läheb ja teine tuleb, võib juba
rääkida heade aastate järjepidevusest. Hea meel
on öelda � mida me 2005.aasta
Koalitsioonileppes sauelastele lubasime, seda
oleme tempokalt ka täitnud. Ei hakka siin 2006.
aastal tehtut üles lugema. Aastavahetuse
intervjuudes on linnakodanikud neist suurema
osa välja öelnud ja Saue Sõna ära trükkinud.
Saue linna väärtus on tema inimesed ja meie
töö nende hüvanguks jätkub järjepidevalt ka
uuel aastal.

Saue Sõna: 2007. aasta esimene nädal saab
läbi, pühade/pidude aeg selleks korraks
möödas. Mis seisus see järjepidev töö on? Mis
ootab sauelasi, linnavalitsust ja linnapead
ees?
E. L.:  Kõige esmaseks on linna 2007.a. eelarve
vastuvõtmine volikogus. On ju eelarve kõige
alus, tema järgi hakkab kogu linna elu arenema.
Kui volikogu eelarve vastu võtab, kajastame
teda ka Saue Sõnas. Praegu vaid mõned näited.
Sotsiaalosas on rahaeraldised peredele,
sotsiaaltoetustele, pensionäridele.
Vaba aja veetmine. Sarapiku tervisekompleksi
edasiarendamiseks on selleks aastaks
riigieelarvest eraldatud 300 000 krooni, tegime
ka taotluse nn Norra rahastamise saamiseks �
5 000 000 krooni. Kas ka raha saame, selgub
aasta jooksul. Plaanis on teeehitus, arendame
jäätmemajandust. Investeeringutest läheb raha

Saue Gümnaasiumi juurdeehituseks, lasteaia
remondiks, kooli remondiks. Tõusevad
pedagoogide palgad. Meie President on tihti
rääkinud kodanikuühiskonnast, selle kaudu
Mittetulundusühingutest. Sauel on selles osas
palju rõõmustavat, linn eraldab ka alanud aastal
MTÜde tegevuseks vajaliku raha ja loodab
jätkuvat arengut. Meil on jätkusuutlik, tulevikku
vaatav eelarve, läbi mille saab mitmed linna
arengule ja linnakodanike heaolule olulised
asjad lahendada.
Siinkohal on meeldiv märkida - hiljuti
Statistikaameti poolt välja antud teatmik �Eesti
linnad ja vallad arvudes 2006� näitab, et Saue
linn on üks Eesti edukaimatest ja parematest
omavalitsustest.
Tähtis on seda taset hoida.
Loodan, et kevadised Riigikogu valimised
möödavad Sauel rahulikult, ei tekita asjatuid
pingeid. Uuelt Riigikogult ja Valitsuselt ootaks,
et nad peaksid jätkuvalt kohalikest
omavalitsustest lugu ja koostöö toimuks üksteist
austavate võrdsete partnerite vahel.
Aasta lõpus andsime volikogule üle ka Saue
linna arengukava 2007 � 2017, menetlemine
volikogus käib. Seda dokumenti on kord juba
avalikkusega arutatud, aga praegu on
linnakodanikel veel aeg oma mõtted ja ideed
juurde lisada. Hiljem võib vaid viriseda � aga
sellest pole kellelgi kasu.
Suur on meie soov, et lõpuks vabastataks Kütise
tänava viinapoe ruumid ja me saaksime oma
Emade-Laste Toa projekti lõpuni viia. Nagu
Saue Sõna kirjutas, on isegi spetsiaalne mööbel
Prantsusmaalt juba kohal. Kõik on projekti
elluviimiseks valmis � vaid poe rentnik peab
hakkama seadust täitma.

Saue Sõna: Siinkohal võin öelda, et nn
Keskuse viinapood on olnud jutuks kõigis
intervjuudes ja jutuajamistes Keskuse parki
ümbritsevate asutuste inimestega ja pargis
puhkajatega või oma mängivaid mudilasi
jälgivate emade-isadega. Mitte küll iga kord
artiklisse jõudnud. Sellepärast on
arusaamatu, et rentnik on viinapoe ruumide
lõppenud rendilepingu kohtusse kaevanud.
Nii sassis nüüd Eesti seadused ka ei ole, et ei
tehtaks vahet ühe väikelinna Emade-Laste
Toa ja viinapoe vahel. Venitada pole mõtet -
Saue vajab neid ruume oma väikestele
linnakodanikele.
E. L.:  See vahepõige viib meid Saue linnale
eriti rõõmustava suuna juurde � jätkuvalt suur
sündivus. Iga laps on teretulnud, meil peab
jätkuma vaid arukust, tahet ja võimalusi tema
eest hoolitseda. Võimalused tähendavad raha �
lasteaiale, koolile, transpordile. Meie linn on
sellega arvestanud ja oma rahad eraldanud. Kuid
ka meid ümbritsevad vallad peavad arvestama
oma arengu kõrval meie arengutega. Sauel pole
midagi selle vastu, et olla tõmbekeskus - kuid

siis peame kulutusi tegema koos. Naabrid
peaksid hästi läbi saama ja koostööd tegema igas
eluvaldkonnas.
Korrakaitse. Kui Sauel juhtis ja suunas
politseitööd Mart Meriküll, olid asjad korras,
nüüd peab vist looma oma munitsipaalpolitsei.
Teada on, et raha napib, aga riik peab siin midagi
ette võtma.
Ühistransport. 2004.a. loodud Ühis-
transpordikeskus on asjalikult tööle hakanud,
lähiajal ootame uute hangete selgumist.
Linnakodanikud on rahul Maumani takso-
busside teeninduse tasemega.

Saue Sõna: Rääkisite Riigikogu valimistest.
Sellega seoses meenus mulle üks hämmastav
fakt -  Eesti ülipolitiseeritud oludes on Saue
linnapea härra Ero Liivik vaata et ainus
parteitu omavalitsusjuht. Mis toimub?
E. L.:  Eks minugi jutul on sellel teemal käinud
mitme erakonna emissarid. Aga mul on selles
asjas kindel seisukoht. 2005.a. tulime me rahva
ette valimisliiduga �Sõbralik Linn�, jõudsime
koalitsiooni loomiseni reformi-erakonnaga.
Meie aated olid erakondade ülesed, me
rõhutasime - meid ei juhitada erakondade
kontoritest. Meie ajame Saue ja sauelaste asja.
Loomulikult on minul oma erakondlikud
sümpaatiad ja põhimõtted. Usun, et oskan
valikut teha ja seda valijatele põhjendada.
Tõenäoliselt on järgmised kohalikud valimised
erakondlikud, selleks ajaks tuleb otsus teha.

Saue Sõna: Jätame nüüd poliitika sinnapaika
ja tuleme igapäevaelu juurde tagasi.
E. L.:  Eelolev aasta saab olema tähtis mitme
suure, linna arengut puudutava planeeringu
osas. On räägitud Keskusest, kortermajadest,
aga laieneda tahavad ka Saue ettevõtted.
Suurendada tootmist ja juurde ehitada. Paneksin
ettevõtjatele südamele, et selle juures ei
unustataks � Saue on roheline, kodune
väikelinn, kus elukeskkonna kvaliteet on
esmatähtis. Me ei kavatse elanike arvult lõhki
minna, ei soovi ka muutuda ülearendatud
tööstuskeskkonnaks. Tööstus peab arenema ja
laienema, aga sellega peab kaasnema eelkõige
elukeskkonna jätkuv paranemine. Linn on
teinud ja teeb ka edaspidi ettevõtjatega koostööd
- me oleme Saue tööstuse arenemisest huvitatud.
Uute kortermajade planeerimisega haakub Saue
Perearstikeskuse olukord, kus ruumi on selgelt
vähe. Samal ajal ei saa arstiabi saamist viia kuhu
iganes � see peab olema kättesaadav Keskuses.
Seega � kui me räägime uutest kortermajadest,
peab kinnisvaraarendaja nende planeerimisel
projekteerima ruumid Perearstikeskusele.

Oleme nüüd rääkinud küllalt � tuleb
tegutsema hakata. Selleks kõigile linna-
kodanikele alanud aastal jõudu ja jaksu.
Koos viime kavandatu ellu.
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SAUE  LINNAVOLIKOGU  ESIMEHE  JA  SAUE  LINNAPEA
AASTALÕPU  VASTUVÕTT

21. detsembril 2006. aastal kell
18.00 hakkasid sauelased
kogunema Tallinnas, Estonia
Kontserdisaalis. Saue Linna-
volikogu esimees Orm Valtson ja
Saue linnapea Ero Liivik
abikaasadega olid aastalõpu
tähistamiseks palunud linna-
kodanikud vastuvõtule.

SAUE SÕNA

Piduriietes Saue linnakodanikele ja
saabunud külalistele ulatati
traditsiooniline vahuveiniklaas. Neid
tervitasid Orm Valtson abikaasa
Tiiaga ning ja Ero Liivik abikaasa
Kristiinaga. Lõid kõigiga klaasid
kokku, avaldasid oma rõõmu, et
peokülalised leidsid aega vastuvõtule
tulla. Peale põgusaid omavahelisi
jutuajamisi liikusid külalised saali ja
vastuvõtu ametlik osa võis alata.
Aastalõputervitustega pöördusid
kokkutulnute poole linnajuhid.
Orm Valtson ütles oma sõnavõtus,
et jõuluaeg on kätte jõudmas, on aeg

rahunemiseks, leppimiseks,
heategudeks, tagasivaatamiseks.  On
saabunud aeg, kus tänatakse
koostööpartnereid, saadetakse
jõulukaarte, tehakse kingitusi. Saue
linn elas 2006. aastal oma tavapärast
elu. Linnakkodanikud tegid tublisti
tööd ja kasvatasid nii enda kui linna
rahakoti paksust. Kasvatati lapsi,
õpetati neile elutarkust ja muid
kauneid kunste. Saue Gümnaasium ja
Muusikakool on jätkuvalt Harjumaa
parimaid. Saue noored olid Harjumaa
parimad koolisportlased.
Kodanikuühiskonna üheks oluliseks
osaks on ühendused. Orm Valtson
ütles, et Saue linna seltsid ja klubid
annavad suure panuse linnaelu
huvitavamaks ja vaheldusrikkamaks
muutmisel ning avaldas neile selle eest
tänu. Saue linna elanikud vaatavad
optimistlikult tulevikku, mida
kinnitab tõsisasi, et  2006. a.  sündis
linnas 74 uut ilmakodaniku.
Oma esinemise lõpetas ta sõnadega:
�Paljud linnad ja vallad otsivad oma
aasta tegu või sündmust. Lugedes

Saue inimeste arvamusi möödunud
aastast, jäid kõlama märksõnad, mis
pidevalt kordusid - Saue Sõlg,
Sarapiku terviserada, väliskontaktid,
Koondise tänava pikendus.
Muusikafestival Visioon .
Minu pilk jäi aga pidama statistika
aastaraamatul, mis reastas Eesti
omavalitsused pingeritta erinevate
mõõdupuude järgi. Olime paljudes
valdkondades esimeste hulgas. Kuid
üks mõõdupuu oli üle kõige.
Mõõdupuu, mis mõõtis inimeste
sissetulekuid. Saue inimesed teenivad
keskmiselt üle 10 000 krooni kuus.
See kinnitab, et linnakodanikel läheb
hästi, on tööd ja on ka leiba. See
kinnitab, ka et meie ettevõtjatel läheb
hästi. Kokkuvõttes annavad need
võimaluse volikogul ja linnavalitsusel
parandada linna üldilmet, ehitada ja
korrastada, toetada neid, kellel nii
hästi ei lähe. See ongi koostöö
linnakodanike ja linnajuhtide vahel.
Seega arvan, et Saue 2006 aasta
märksõna on tegus ja töökas
Sauelane.�

Lõpetuseks ütles Linnavolikogu
esimees veelkord tänusõnad ja soovis
tegusat uut aastat.
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JÕULUKUUSKEDE PÕLETAMINE
8. jaanuaril Keskuse pargis. Lõkke süütame kell 18.0018.0018.0018.0018.00

Pakume kuuma jooki
Esineb Saue Muusikakooli trummide ansambel

IGALE KUUSETOOJALE MAIUSTUS!

12. jaanuar kell 19.00
LAULUKLUBI KOOS AVO TRIOGA

Juhendaja Katrin Järvlepp

19. jaanuar kell 19.00
TALVINE FOLKLOORIPIDU

Setu kultuuri tutvustab Igor Tõnurist. Laulab Siidisõsarõ, tantsuks Saue Kägara kapell

Ero Liivik tänas oma sõnavõtu
alguses kõiki, kes on andnud oma
panuse Saue linna arengusse. Läbi
aastate, nii minevikus, kui tulevikus.
Ja jätkas:  �Olen linnajuhina tihti
mõtisklenud, mis võiks olla see kõige
tähtsam printsiip või mootor, mis elu
ühes väikeses omavalitsuses edasi viib.
Vastus sellele küsimusele ei olegi mu
meelest väga keeruline ja kõlab väga
lihtsana � linn sünnib paljude ühisest
tööst. Me kuulume ühte ja sõltume
üksteisest nii väikestes kui suurtes
ettevõtmistes.�
Linnapea kasutas oma sõnavõtus
kujundina laulukoori. �Minu arvates
oleme me Saue linnas  - kui jätkata
seda koori kui kujundi kasutamist -
aastate jooksul jõudnud
oskusteni, kus koor juba
tunneb nooti, lauljad
oskavad ise kandvalt häält
teha ja teisi hääli kuulata.
See on suur rikkus, kuid see
töö ei lõpe tänase ega
homsega. Repertuaari
tulevad üha uued palad, mis
nõuavad selgeksõppimist ja
lihvimist.�
Lõpetuseks ütles Ero Liivik:
�Tahaksin soovida meile kõigile, et
jõuluaegne heatahtlikkus ja
koostöövaim ei jääks ainult jõuluaega,
vaid saadaksid ka kõigis uue aasta
päevades, igas ettevõtmises ja
inimkontaktis. Soovin teile ilusaid

jõule, meeleolukat aastalõppu ja
tegusat     aastat !�

Siis andis Linnapea üle Tänukirja üle
ettevõttele WAVIN. Seekordse ainsa
Tänukirja pälvis firma helde annetuse
eest kavandatava Saue Emade-Laste-
Toa mööbli ostmiseks. Kahjuks seisab
kogu ostetud mööbel laos, kuni lõppe-
nud rendilepingu vaidlustanud viin-
apoe omanik seadust täitma hakkab.
Edasi peeti vitraaþkelladega meeles
järgmisi koostööpartnereid:
Saue Lastekaitse Liit � linnalaagri
ja kunstilaagri korraldamine
Saue Päevakeskus � käsitöökeskuse
renoveerimine, uued ringid ja uued
kaasalööjad

Saue Vabakirik
� 10 aastat uues
majas,
humanistlik
tegevus
Saumer OÜ �
pikajaline hea
koostöö

Haret AS � kaasabi Sarapiku
terviseraja ehitamisel
UNICEF Eesti Rahvuskomitee �
pikajaline koostöö, lastesõbralike
linnade Ümarlaua käivitamine
Harjumaa Spordiliit � pikajaline ja
hea koostöö
Mauman Reisid OÜ � teeb head
tööd Saue elenike teenindamisel
Saue Huvikeskus � Saue linna
2006.a. ürituste hea korraldamine.

Sellega sai ametlik osa läbi ja
kokkutulnud asusid jälgima
Elurõõmumosaiiki � esinesid Sirje ja
Väino Puura ning Margit Saulep ja
Alar Haak. Peale kohvipausi kuulati
Jõulumuusikat R. Tobiase nimelise
Keelpillikvarteti esituses.
Kui külalised olid seejärel omavahel
tunnikese vestelnud ja kooki söönud,
kustusid Estonia Kontserdisaalis
tasapisi tuled ning sauelased asusid
koduteele.
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AASTAVAHETUS ON AEG, MIL TEHAKSE KOKKUVÕTTEID
MÕÕDUNUST JA MÕTISKLETAKSE TULEVIKU ÜLE. �SAUE

SÕNA� PÖÖRDUS LIGI 50 SAUE LINNAKODANIKU POOLE JA
PALUS NEIL VASTATA MÕNELE KÜSIMUSELE.

1. Kuidas hindate aastat 2006 ?
2. Saue Aasta Sündmus ?
3. Saue Aasta Tegu ?
4. Mida ootate aastalt 2007 ?

Jätkame saabunud vastuste
avaldamist.

ELENA  KALBUS
Saue Invaühingu juhatuse esimees,
Linnavolikogu sotsiaal- ja
tervishoiukomisjoni liige

1.  Oli igati tegus ja sündmuste tihe aasta.
Tõenäoliselt üks paljudest toimekatest.
Sauelased, nii suured kui väiksemad
andsid igati arvestatava panuse oma
töiste igapäevategemistega kodulinna
edenduseks.
2.  Ei oskagi välja tuua eriliselt eredat
sündmust. Igas tegevusvaldkonnas oli
kahtlemata nn.  oma  Saue Aasta
Sündmus, st. sportlastel, taidlejatel,
ettevõtjatel, õpetajatel-õppuritel,
linnaametnikel, pensionäridel ja
puuetega inimestel, koduperenaistel ning
kõikidel sauelastel. Ainuüksi see, et meie
linnakodanike tegevuses on palju
erinevat mida võime võrdselt nimetada
Saue Aasta Sündmuseks on tunnustamist
väärt. Rõõmustan selle üle, et MTÜ
SAUE FOLK tähistades 15. juubelit võis
tõdeda -  rahvakultuur on Saue linnas
igati auväärsel kohal ning suurte ning
väikeste taidlejate arv üha suureneb.
3. Puuetega inimeste ja eakate
seisukohast tuleb eelkõige nimetada Saue
Aasta Teoks Saue Päevakeskuse töö- ja
õppetubade avamist. Tänu ruumide
remondile ja ümber-korraldustele sai
esmakordselt oma tööruumi Saue Linna
Invaühing. Aitäh kaasaaitajatele! Samuti
väärib äramärkimist Vangaþi linna eakate
ja invaühingu liikmete võõrustamine
Saue linnavalitsuse poolt. Tore, et meie

linnaisadel jätkub tähelepanu lisaks
eakatele sauelastele ka sõpradele Lätist.
Kõik suuremad ja väiksemad südamega
tehtud teod ongi kokku Saue Aasta Tegu.
Selleks et neid tegusid ikka ja jälle  juurde
tuleks, kõikidele sauelastele raugematut
indu ja pealehakkamist!
4.  Senisest tõhusamat koostööd Saue
Linnavalitsuse ja MTÜ-de vahel. Erksaid
ja tulemuslikke tegemisi koduse Saue
linna kujundamisel. Rohkem tähelepanu
ja hoolivust kõikidelt kõigile.
Lisaks sooviksin aasta esimeses lehes
tervitada järgmisi sõpru:
head kaaslased Saue Linna
Invaühingust, Saue Kägara
rahvatantsijad ja kapell, Vokiratta
tantsijad, Aavo Trio, Saue
Päevakeskuse võimlejad, Saue Kodu-
Uurimise Seltsingu liikmed, Sirje
Luberg, Ulvi Seerma, Heli Joon,
Margit Ots!
Saatku alanud uuel aastal teid kaunis iiri
vanasõna
ELU MÕTE ON ÜKSTEISELE
TUGE PAKKUDA.

Rahu ja rõõmu teie kodudesse!

LY JA ANTS  VIKERPUUR
Saue Kodu-Uurimise Seltsingu liikmed

1.  Üldjoontes igati kordaläinuks. Kuna
me kuulume Saue Kodu-Uurimise
Seltsingu ridadesse, siis on heameel
tõdeda, et meie väikese Seltsingu
kollektiiv jõudis sel aastal kaks näitust
korraldada. Kevadise teema oli Saue
linna ja lähikonna territooriumil olnud
külade ja  talude saatusest. Sügisese
näituse teemaks oli �Raudtee ja
postikorralduse ajaloost Sauel�, kus  anti
ülevaade meie raudtee, maanteede ja
postiteenuste minevikust.
2.  Selleks võib küll pidada Saue linna ja
Alliku küla elanike protesti ja  hr.Matti

Nappuse sõnavõttu Alliku külas
paikneva Steri hoone vastu.
3. Selleks on valgustatud Sarapiku
terviserada ja sellega koos juba 2005.a.
ehitatud  ja sel aastal täit kasutust leidnud
jalakäijate tee Tammiku vahel piki Vana-
Keila mnt. Seal on näha nii jalakäijaid,
rulluisutajaid, jalgrattureid ja
lapsevankriga jalutajaid � tee on ohutu
ja piisaval kaugusel sõiduteest.
4. Et jätkuks linnas jõudu alustada hoone
ehitamisega, kuhu saaksid meie
perearstid uue ruumikama  keskuse.
Linlased ootavad veel kõnniteed Ridva
tänavale, sest ka seal on liiklus  väga tihe.
Ja küll oleks tore, kui Sauel olemasolevad
kõnniteed ei lõppeks enne sõiduteed ja
jätkuksid vahetult edasi ka peale ristumist
sõiduteega, et poleks vaja  vahepeal üle
muru käia.

MATTI  NAPPUS
Linnavolikogu sotsiaal- ja
tervishoiukomisjoni esimees

1. 365 päeva on läinud lennates, ilmataat
on meid soosinud  . Linnarahvas töötas
usinalt, esikoht töötasu suuruses.
Kooliskäijatelt on kuulda häid saavutusi.
Selle stabiilse aastaga olen rahul.
2. Õige presidendi valijamehe valimine.
Kõige mustem sündmus: salajane AS
Steri ehitamine Saue linna külje alla.
3. Tunnetan omal nahal uute elukohtade
loomist linnas. Ei ole Saue linn  tühi põld,
ei tuultele, tulvaveele avatud ala.
4. Et tuha all hõõguvat küsimust
lahendaksime koos Saue vallaga - kuidas
ja millal Saue linn uuendab oma piire,
enne kui meid vägisi paari pannakse. Et
2007. aasta eelarve ei läheks ainult  Saue
linna maapealse elu korrastamiseks, vaid
ka maa alla pandaks oma osa. Ootan, et
2010. aasta euronõudeid vee ja
kanalisatsiooni osas hakkaksime
võimaluste piires ellu viima.
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SAUE LINN SÕLMIS KOOSTÖÖLEPINGU PRANTSUSMAA LINNAGA
QUINCY-SOUS-SENART

Veidi informatsiooni meie uue
sõpruslinna  � Quincy-sous-Senart�i
kohta. Quincy on väike omavalitsus,
mis paikneb Ile de France�i regiooni
Essonne�i maakonnas. Asub Pariisi
vahetus läheduses � rongisõit Pariisi
võtab aega 20 minutit, autoga veidi
kauem.
Prantsuse omavalitsussüsteem
erineb Eestis kasutatavast mitmes
mõõtmes: esiteks on see mitme-
tasandiline ja teiseks on omavalitsusi
väga palju - ligikaudu 37 000.

SAUE SÕNA

Nii algas uut sõpruslinna tutvustav ja seal
külaskäigul käinud Saue delegatsiooni
tegemisi tutvustanud artikkel meie
eelmises lehes. Sõna kommentaariks sai ka
linnapea Ero Liivik. 2006. aasta esimeses
lehenumbris küsitleme delegatsiooni
liikmeid.

Monika Liiv on Saue Noortekeskuse
noortejuht, Linnavolikogu liige ning
kultuuri- ja spordikomisjoni esimees.
Millise mulje jätsid sõpruslinna noored
ja millistena näete võimalikke kontakte
kahe linna noorte vahel?
Monika Liiv:  Külastasime oma reisi
jooksul eelkooli (alates 3. eluaastast � meie
lasteaed), algkooli, põhikooli, keskkooli,
ametikooli ja viibisime tundides. Kõikjal
võtsid meid vastu rõõmsad näod ja
pildistada ei lubatud ainult päris väikseid
lapsi (peab olema vanema nõusolek).
Prantsuse ja eesti noored on üsna sarnased,
kuigi sealne pilt on märksa värvikam ja
seda just nahavärvuse poolest. Noored
viibivad koolis enamuse oma ajast,

koolipäev kestab 5-6ni õhtul.
Koolipäeva teevad pikaks
tunnine lõunapaus ja mitmed
huvitegevused peale tunde.
Külastasime suurt sotsiaal-
keskust, kus lisaks pakutavatele
sotsiaalteenustele  ja nõusta-
misele on noortel võimalus ka
oma üleliigset vaba aega sisukalt
veeta. Noortekeskust eraldi
asutusena neil ei ole ja selline
keskus meil tekitas üsna suurt
huvi. Võib olla on see üks
võimalus, kus meie saame
tulevikus ka oma kogemusi jagada. Kui
linnadevaheline läbikämine edasi areneb.
Kontaktid noorte vahel võiksid olla
kindlasti kultuurialased, sest koorilaul näis
seal au sees olevat ja meie poistekoor leiaks
prantsuse noorte hulgast nii sõpru kui ka
tänuliku publiku. Senarti
metsast läbi sõites räägiti
meile kohalikest
m a t k a j a t e s t -
kaljuronijatest. Mulle
meenusid kohe meie
Noortekeskuse matka- ja
alpinismiklubi poisid,
kes võiksid samuti
sealsete harrastajatega
sidemeid luua.
Keskkooli külastamise
ajal tegi kohaliku kooli
direktor ettepaneku

õpilasvahetuseks, aga sel teemal oskab
kindlasti täpsemalt rääkida Saue
Gümnaasiumi direktor Jaan Palumets.
Saue Sõna: Milline oli Prantsusmaa reisi
eredaim mulje?
M.L.:  Eredaima mulje ja kustumatu
mälestuse jätsid kohtumised prantsuse
inimestega. Tänu võimalusele elada
peredes oli meil kõigil võimalik näha
prantsuse elu �seestpoolt�, suhelda
inimestega väga lähedalt. Kahjuks ei ole
inglise keele oskus prantslaste hulgas väga
populaarne, kuid mina elasin inglise keele
õpetaja juures ja seetõttu mul keelebarjääri
ei olnud. Peredes elasid ka küllatulnud
itaalia sõpruslinna inimesed ja nii olid
õhtud prantsuse-itaalia-inglise segakeeles
väga lõbusad ja harivad. Kõrvutades
kultuure ja tavasid nii minevikus kui
tänapäeval, jõudsime ühisele järeldusele -
tegelikult oleme väga sarnased ja sobime

ühisesse euroopa kodusse väga hästi. Nii
eesti, itaalia kui ka prantsuse talupoegade
tavadki olid minevikus ühesugused - vanem
poeg päris talu, teine poeg saadeti linna
õppima ja siga söödi sabaotsast kuni
ninaotsani ära.

Linnavolikogu liige, Saue
Ettevõtete Liidu juht Harry
Pajundi esindas Prantsusmaal Saue
ärimaailma. Quincy-sous-Senart�i
linnas märkimisväärset tööstust
pole, kuid lisaks sõpruslinnale
käisite ka Essonne´i maakonna
Kaubandus-Tööstuskojas ja
tööstusõppe keskuses. Milline mulje
jäi � kas prantsuse ärimeestel võib
tekkida huvi meie vastu ja on Saue
ettevõtjatel mõtet ka Prantsusmaa
poole vaadata?
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Harry Pajundi:  Algatuseks tahaksin
soovida kõikidele Saue linna elanikele
tegusat uut 2007. aastat ning läbi selle
kõikide uue aasta soovide täitumist.
Nüüd pisut möödunud aasta detsembrikuu
alguses toimunud reisist. Tõepoolest,
Quincy-sous-Senart�i linnas tööstus tema
otseses mõistes puudub. Vestluses
linnapeaga hr. Daniel Besse´ga selgus, et
nende prioriteediks on linna elanikud ning
turvaline elukeskkond. Linnas on ainult
elanike teenindamiseks vajalikud
äriettevõtted - kauplused, turg, lasteaed-
algkool, väikesed teenindusettevõtted jne.
Vaid linna servas on väikesed
käsitöönduslikud ettevõtted, kuid nende
külastamiseni me ajapuuduses ei jõudnud.
Reisi kavasse kuulus tõepoolest ka
Essonne´i maakonna Kaubandus-
Tööstuskoja külastus. Seal võttis meid
vastu ning ütles ka tervitussõnad Essonne´i
maakonna Kaubandus-Tööstuskoja Presi-
dent hr. Gérard Huot.

Kaubandus-Tööstuskoja tegevuse
põhisuundadest saime ülevaate
Rahvusvaheliste Suhete Osakonna juhataja
pr. Marianne Sasserant´i ettekandest.
Osakonna eemärk on sõnastatud
alljärgnevalt �Väikeste ning keskmise
suurusega Essonne�i ettevõtete abistamine
ja kaaslaseks olemine nende
rahvusvahelistes projektides�. Abi seisneb
neljas valdkonnas: informatsiooni
hankimine, uuringute teostamine,
kontaktide loomine läbi lokaalsete
esinduste, näituste organiseerimisele ja
külastamistele kaasaaitamine.
2007. aasta tegevussuundadest on
eelistatud innovaatilised projektid,
infotehnoloogia, biotehnoloogia,
keskkonnakaitse.
Olemasoleva informatsiooni põhjal võin
väita, et hetkel puuduvad Sauel firmad,
k e l l e d e
t e g e v u s -
valdkonnad
h a a k u k s i d
eeltooduga.
Kuid kunagi
ei või teada,
m i l l i s e d
äriideed on
h a k a n u d
a r e n e m a
Saue elanike
või ärijuhtide
peades.
L ä h e m a l t
saab tutvuda
Essonne´i maakonna Kaubandus-
Tööstuskoja tegevusega ning leida
kontakte interneti aadressil
www.essonne.cci.fr.

Saue Sõna: Milline oli seekordse
Prantsusmaa reisi eredaim mulje?

H.P.: Kuna minule
oli see esma-
kordseks Prantsus-
maa külastuseks,
siis jättis kogu reis
kustumatu mulje.
Meid vastuvõtnud
inimesed olid
näinud tohutut
vaeva ning ette
valmistanud iga
meie delegatsiooni
liikme jaoks
huvitava kohtumise.
Üllatas Quincy-
s o u s - S e n a r t � i

elanike suur huvi koostöölepingu
allkirjastamise tseremoonia ning õhtuse
sõpruslinnade ühiskontserdi vastu.
Mõlemal üritusel oli pea kogu saal
inimestest tulvil.
Põhjamaiselt kaine mõtlemisega ja alati
pikalt kaalutleva inimesena oli vast pisut
hämmastav näha seda äärmiselt positiivset
suhtumist Euroopa Liitu. Nii võõrustavate
prantslaste kui ka meiega samaaegselt
külas olnud itaallaste poolt.
Ja muidugi Pariis! Kogu see ajaloo hõng,
mis valitseb vanalinnas. See linn on
kirjeldamatu, seda peab ise nägema.

Kuuldavasti oli Saue Muusikakooli
direktor proua Kristiina Liivik
sõpruslepingu allakirjutamisele
järgnenud esinduslikul gala-

k o n t s e r d i l
esinejate hulgas.
Mis toimus?
Kristiina Liivik:
Kontserdi idee
tekkis 2006.aasta
veebruaris Quincy-
S o u s - S e n a r t � i
delegatsiooni Saue
visiidi ajal, mille
käigus külastati ka
Saue Muusikakooli.
Presenteerisin vast-
valminud Dþässi-
stuudiot ja meie uut
klaverit. Prantslaste

palvel esitasin ka väikse palakese. Peale
esinemist käisid prantslased  välja idee, et
esineksin detsembris sõpruslepngu
sõlmimisel. Sel hetkel võtsin seda rohkem
naljana.
Nali lõppes sel hetkel, kui sain posti teel -
augusti lõpus - ametliku kutse ja kirja, et
olen soolokavaga oodatud esinema
pidulikul galakontserdil.
Septembris hakkasin tõsiselt harjutama,
valisin kava, mille hulgas ka kaks pala eesti
heliloojatelt metsasarvele ja klaverile.
Metsasarve mängis kontserdil Saue
Muusikakooli puhkpillidirigendina tuntud
Harry Illak. Soolokavaga pole ma esineda
saanud juba aastaid. See tekitas mõnevõrra
lisapingeid - soov oli esineda
maksimaalselt hästi ja Saue linna
kultuuriprogrammi täitsime ainult meie
Harryga.
Teised esinejad galakontserdil olid
prantslaste ja itaallaste segakoorid ning
vokaalansamblid.
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Enne kontserti saime tutvuda saalida,
katsetada akustikat ja mitu korda proovi
teha. Lavale pääsesime Eesti aja järgi kell
23.00  9. detsembril.
Pärast suuri koore oli sinna suhteliselt kõle
minna. Mängisin klassikalist kava:
J. S. Bach´i Toccatast e- moll fuugat
L.V. Beethoveni sonaadist c- moll II osa
F. Chopini- valssi e- moll op. posth.
Esinemise kohta oskavad hinnangu anda
kuulajad, endast andsin parima, mis mul
pakkuda oli. Kui mängisin Beethovenit,  oli
saal nii vaikne, et korraga tekkis tunne �
saalis polegi kedagi. Eriline tunne!
Harry metsasarv oli prantslastele sama
haruldane, kui eesti keel. Valida kavasse
Eesti muusikat metsasarvele oli Harry idee.
Tsiteerin tema sõnu: �Mängin Eesti
muusikat igal pool, kuhu satun. Kes siis
veel peaks meie rahva muusikat tutvustama
kui mitte eestlased.�
Harryga mängisime H. Elleri �Õhtulaulu�

ja A. Lemba �Nocturni� - need sobisid
öösel ideaalselt mängida.
Harry esinemine oli õrn, muljetavaldav ja
meeleolukas. Enne esinemist rääkis Harry
(tõlgi abiga) veel metsasrvest ja
koosmõjust - kuidas on võimalik
metsasarvel, mis on prantsuse pill French
Horn, mängida toredat Eesti muusikat.
Võin öelda, et kontsert Prantsusmaal suures
saalis oli minu üheks parimaks
kogemuseks.
Prantslased ja itaallased ei väsinud oma
tänu ja kontserdimuljeid avaldamast.
Inimesed rääkisid, milline teos ja miks neile
meeldis.
See oli eriline tunne paisata helide kaudu
oma kogutud mõtted saali ja saada
sajakordselt tagasi.
Saue Sõna: Milline oli seekordse
Prantsusmaa reisi eredaim mulje?
K.L.:  Meeldejäävaid momente oli palju.
Olen ise palju reisinud ja reise korraldanud.
Igal reisil on oma eesmärk. Seekord oli

eesmärgiks luua sild kahe kaugel asteseva
linna vahel. See eesmärk on saavutatud,
kuna mõlemad pooled soovisid parimat.
Meeldejäävaks ja eriliseks tegid reisi
inimesed. Vaatamata keelebarjäärile oli
teineteise mõistmine, respekt, austus ja
hoolitsus.
Vastuseks küsimusele oleks seega �
Quincy-sous-Senart´i sõbralik linn oma
tegemisete ja tegijatega.

Saue Gümnaasiumi direktor Jaan
Palumets � pingelise programmi
käigus külastasite ka  sõpruslinna
haridus-asutusi. Milline mulje jäi ja
millistena kujutate ette tulevasi
kontakte?
Jaan Palumets:  Mulje külastatud
koolidest on meeldiv. Eriti palju
kasutatakse õpilaste individuaaltööd. Igal
pool koolides olid seintele välja pandud
õpilaste tööd. Mõnedes õppeainetes

(reaalained, võõrkeeled)
jagatakse klass pooleks, et oleks
kergem õpetada ja õppida.
Tulevaste kontaktidena näen
võimalikku õpilaste ja ka
õpetajate vahetust. Seda
soodustab kindlasti prantsuse
keele õpetamine meie koolis.
Saue Sõna: Tegite reisi
käigus ka mehetegusid �
eestlased võitsid Euroopa
teemalise mälumängu nii
võistkonnaga kui individu-

aalselt, Teie tulite saja võistleja
hulgas esikümnesse � viiendaks.
J.P.:  Küllap meie teadmised Euroopa
Liidust on värskemad. Väga palju on

nendel teemadel kirjutatud ka meie
ajakirjanduses.
Saue Sõna: Milline oli seekordse
Prantsusmaa reisi eredaim mulje?
J.P.: Loomulikult jättis erilise mulje meie
vastuvõtjate külalislahkus ja põhjalik
ettevalmistustöö selle nimel, et meie
viibimine Prantsusmaal oleks sisutihe.

Saue delegatsiooni koosseisus
Prantsusmaal käinud Henn Põlluaas
on Linnavolikogu liige, ühtlasi
kultuuri- ja spordikomisjoni liige.
Millistena näete kultuurisuhteid uue
sõpruslinnaga?
Henn Põlluaas:  Prantsusmaa on olnud
läbi aegade Euroopa kultuuri ja selle arengu
üks olulisemaid mõjutajaid ja uuendajaid.
Nii on see ka tänapäeval. Kuigi Eesti
kuulub ajalooliselt ning traditsiooniliselt
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Saksa ja Põhjamaade kultuuriruumi, on
meie sidemed Prantsusmaaga juba
ärkamisajast alates olnud küllaltki
märkimisväärsed. Eriti tihedaks muutusid
need 20. sajandi esimesel poolel, kui suur
hulk meie kultuuritegelasi - kunstnikke,
kirjanikke ja heliloojaid
töötas ja täiendas ennast
Prantsusmaal. Nõukogude
okupatsioon hävitas need
sidemed pooleks sajandiks,
kuid seda olulisem on nende
taassõlmimine ja jätkamine
21. sajandil. Meile on
kahtlemata suur au, et
prantslased valisid uute
suhete loomiseks välja just
Saue linna.
Kultuurisuhted ei saa
eksisteerida ainult
tipptasemel. Oluline on, et
vastastikused kontaktid
rikastaks ja annaks juurde
mõlemale poolele. Quincy linn on oma
positsioonilt ja asukohalt sarnane Sauele.
Me mõlemad asume oma maa metropoli
vahetus läheduses. Üheltpoolt on see
õnnetuseks, sest paljutki, mis muidu peaks
kuuluma ühe linna juurde (näiteks
kunstigaleriid jne.), ei ole kummaski, kuid
teiselt poolt on erinevaid kultuurivõimalusi
paarikümneminutilise sõidu kaugusel
õnneks küllaga. Samas toimub kummaski
linnas aktiivne kultuuritegevus nii
harrastus- kui ka tipptasemel.
Visiidi käigus oli meil meeldiv võimalus
näha nii Quincy harrastusteatri kui ka
mitme sealse koori heatasemelist esitust.
Kindlasti peitub eeskätt just nendes
valdkondades võimalus tulevaseks
koostööks ja kultuurivahetuseks. On meil
ju vastu pakkuda vägagi palju. Quincy´s

on Pia Mere
teatrisaal ning
p o l ü -
funktsionaalne
George Pompidu
nimeline spordi-
ja kultuurisaal.
M õ l e m a d
v õ i m a l d a v a d
k o r r a l d a d a
vägagi erinevaid
kultuuriüritusi.
Nagu näitas
kohalike elanike
suur osavõtt
sõprussidemete
sõlmimise puhul

korraldatud Galakontserdist, kus menukalt
esinesid ka meie linna inimesed, on
prantslaste huvi Eesti vastu üllatavalt suur.
Omavahelistes vestlustes meie
võõrustajatega kerkis üles võimalus näiteks
ka kunsti- või fotonäituste vahetamiseks.

Väga oluliseks peeti just
i n i m e s t e v a h e l i s t e
kontaktide loomist.
K o n k r e e t s e i d
kokkuleppeid veel ei
sõlmitud, kuid visiit
andis hea ettekujutuse
meie võimalikust
koostööst. Edasine
sõltub meist enestest,
kuivõrd me suudame
tekkinud võimalusi ära
kasutada. Kõige
tähtsam: hea algus
sõprus- ja
kultuurisuhetele on
tehtud.

Saue Sõna: Milline oli reisi eredaim
mulje?
H.P.:  Kahtlemata inimesed ise. Nende
võrratu külalislahkus (võeti meid vastu ju
kodudes) ja sõbralikkus ning siiras huvi
meie ja Eesti vastu. Üllatav oli ka nende
informeeritus Eesti ajaloo ja sellest
tulenevate probleemide suhtes. Meie
riigitegelaste kinnitused - �meie sõbrad ei
mõista meid� - ei pea paika. Ju neil ei ole
siis õigeid sõpru. Meie vastuvõtjad küll
ei näinud eestlaste osalemist II
Maailmasõjas Saksa poolel
natsiseotusena, vaid eesti rahva võitlusena
oma vabaduse eest, mille üle me peaksime
olema uhked.
Sama teemaga haakub ka muulaste
küsimus. Prantsusmaal on tohutult
endistest asumaadest pärit neegreid ja ka
araablasi, kuid kõik nad oskavad või
õpivad prantsuse keelt. Kellelegi ei tule
pähegi, et riik võiks finantseerida
muukeelset haridust ja et keegi võiks

keelduda riigikeeles rääkimast.
Meil aga peetakse seda
venelaste suhtes lausa
loomulikuks. Siin tuleb Eestil
küll julgesti eeskuju võtta.
Suure mulje jättis Eiffeli torn.
Olen teda sadu kordi piltidel ja
filmides näinud, et sellest üle
olla võiks, kuid öise,
tuledesäras kõrguva, peaaegu
müstilisena mõjuva torni
nägemise vahetu kogemus oli
ootamatu ja võimas.
Pariisil on tõesti erakordne ja
ainuomane fluidum.
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Saue delegatsiooni noorim oli
linnavolikogu liige Rainer  Ðternfeld
(24). Kas vastuvõtjate koostatud tihedad
päevakavad jätsid ka võimaluse kohtuda
kohalike noortega?
Rainer Ðternfeld: Peab tunnistama, et
kohalikud noored pole tänavapildis eriti
domineerivad. See on selgitatav Vana
Euroopa vananeva ühiskonnaga ja
väljendus hästi selles, et Quincy-sous-
Senart�i linnas puudus meie mõistes
gümnaasium � see oli moodustatud kahasse
lisaks kahe naaberlinnaga. Küll aga oli
võimalus suhelda mind võõrustanud
perekond Laplace�i kolme noorega.
Noored on Prantsusmaal Eestist vähe
teadlikult, seega kulus mitu õhtut Eesti elu
tutvustamisele � inimestest, majandusest,
kultuurist, poliitikast, tulevikust, haridusest
jne � paljud müüdid said kustutatud. Kõige
värvikam esitatud küsimus oli �Kas Te
Eestis teate, mis on
pizza?�(!) Ega neile ei saa
seda pahaks panna, kuna
küsimus oli ikkagi
uudishimust ja heasüdamlik.
Samas paneb see tõsiselt
mõtlema, kuidas Eestit
paremini maailmakaardile
saada?

Saue Sõna: Toimus ka
Euroopa teemaline
m ä l u m ä n g u v õ i s t l u s ,
millest võttis osa sadakond
inimest. Rahvuste lõikes
olid parimad Euroopa
tundjad eestlased,
individuaalse esikoha ja
peaauhinna võitsite Teie.
Vastasite õigesti kõigile 20
küsimusele. Kuidas võit
tuli?

R.Ð.: Eks igal
võitjal on alati
omajagu õnne ka!
Euroopa Liidu
temaatika on mulle
alati huvi pakkunud
� veel koolipoisina
sai osaletud
Brüsselis Euroopa
noortekonverentsil
ning Saue
Gümnaasiumiski
tehtud ettekanne
Maastrichti lepingu
kohta.
V ä i k e r a h v a n a

peame teadma, kuhu me kuulume, sest oma
rahva eripära, kultuuri ja eesti keele
säilimise kaitsmiseks peame lisaks
täisväärtuslike liikmete privileegidele
teadma ka oma õigusi.

Saue Sõna: Rahuldage, palun, toimetuse
ja arvatavasti ka lehelugejate uudishimu
� mis oli peaauhind?
R.Ð.: Peaauhinnaks oli prantsuskeelne
Euroopa-teemaline lauamäng �Euromind�,
mille ma kinkisin oma võõrustajatele.
Lisaks oli Euroopa Parlamendi broðüür ja
ELi sümboolikaga pastakas, võtmehoidja
jne.

Saue Sõna: Milline oli seekordse
Prantsusmaa sõidu eredaim mulje?
R.Ð.: Oh, väga raske öelda, kuna olen
jätkuvalt Prantsusmaast vaimustuses.

Loomulikult jätsid väga sügava mulje
Fontainbleu loss ning kogu Pariisi
ekskursioon tervikuna. Quincy-sous-
Senart�is oli sõpruslepingu allkirjastamise
tseremoonial hea tunda, et meid võetakse
kui võrdseid partnereid ning tõeliseid
eurooplasi. Ma näen selles partnerluses
tõelist perspektiivi ning õppimisvõimalust.
Kui siiani on Saue linn olnud kontaktis oma
lähinaabritega, kellega on meil
prantslastega võrreldes võrdlemisi sarnased
kombed, iseloomuomadused, loodus ja
kultuur, siis Quincy-sous-Senart�i linnalt
on meil õppida palju ning võiks öelda, et
vastu anda ehk isegi rohkem.
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27. jaanuaril,

laupäeval kell 16.00

Saue Gümnaasiumi aulas

Saue Muusikakooli

10.aastapäeva

pidulik kontsert.

Oodatakse kõiki vilistlasi, õpilasi,
õpetajaid ja lapsevanemaid.

Jaanuarikuu TOIDURAHA
Saue Gümnaasiumis on:

1.- 9. klass        72 krooni
10.- 12. klass  252 krooni

Detsembrikuus toiduraha tasunud
lapsevanemad omavad ettemaksu, seega

jaanuaris toiduraha tasuda pole vaja.
Toiduraha palume tasuda RK Teeninduse OÜ

arvele Hansapanka (kood 767)
a/a nr. 221018424457  05.jaanuariks.

Selgituse osas palume kindlasti välja tuua
lapse(laste) nimed ja klass.

Erandkorras saab maksta sularahas,
kooli sööklas 08.01. kella 7.45-9.15 ja

13.30-16.00-ni

Palume kindlasti registreerida sööjaks ka
nendel, kes soovivad hiljem maksta. Antud

aegadel saab sööklas pikendada ka toidukaarte.
Õpilase puudumisest teavitada toitlustusfirmat.

Söökla telefon on 65 96 068.

Küsimuste ja ettepanekute korral helistada telefonil
69 92 039 (söökla juhataja Ülle Jahesalu).

Meeldivat koostööd soovib RK Teeninduse OÜ

SAUE  PÄEVAKESKUSE
JAANUARIKUU TEGEVUSTE KAVA

05. 01. 11.00 Saue Linna Invaühingu koosolek
08. 01. 11.00 Kepikõnd! Võimalik keppe laenutada
09. 01. 18.30 Kaalujälgijate grupp: Sirli Metsamäe
10. 01. 15.00 Vabadusvõitlejate koosviibimine
11. 01. 18.00 Küüditatute vestlusring
13. 01. 19.00 Ühiskülastus Tallinna Linnahalli,

Doni kasakate laulu- ja tantsuansambel
15. 01. 11.00 Kepikõnd! Kõmbime õieti�
16. 01. 15.00 Külalised Karjaküla Sotsiaalkeskusest
17. 01. 15.00 Ulvi Seermaa räägib geneetiliselt muundatud

toiduainetest meie toidulaual jm.
huvitavat tervislikust toitumisest

19. 01. 16.00 Klubi Tammetõru kogunemine
21. 01. 14.00 Ühiskülastus Salme KK � Videviku Talvekontsert !
22. 01. 11.00 Kepikõnd koos Ulviga�.
24. 01. 15.00 Silvi Mänd � terviseloeng:

UUE ENERGIAGA  UUDE AASTASSE!
25. 01. 15.30 Räägime muredest. Kui sul on mure?

ENESEABI!
30. 01. 19.00 Eesti Draamateatri ühiskülastus:

KUU AEGA MAAL

TÄHELEPANU!!! Väga halva ilmaga jääb kepikõnd ära!
Kõik huviringid jätkavad oma tööd ka

uuel aastal endistel aegadel!

Käsitööhuvilised saavad infot tegevuse kohta  teisipäeviti ja reedeti telefonil 68 57 248,
teistel päevadel Päevakeskuse telefonil 65 95 070.

Samadel telefonidel palume helistada ka nendel, kes on huvitatud töö tegemisest
Päevakeskuse töö- ja õppetubades (mob.50 87 872).

Kindlasti on meil kodudes peidus paljude inimeste huvitavaid teadmisi ja oskusi, mida võiksite
soovi korral teistega jagada.

Kellel see jagamissoov on, palun andke endast teada
Päevakeskuse juhatajale 65 95 070 ja 50 87 872.

Veelgi toredam oleks kui Te tuleksite ja räägiksite oma ettepanekutest päevakeskuses!

MÖÖDUNUD  AASTA VIIMASTEL
PÄEVADEL ANDIS MAUMAN REISID

MARSRUUTTAKSO  LIINIL
SAUE-TALLINN-SAUE  REISIJATE

KÄSUTUSSE  TEISEGI UUE  TAKSOBUSSI !

KOGNITIIV
KÄITUMISTERAAPIA

Teraapia üldised eesmärgid
! oma ülesannete ja probleemidega paremini

hakkama saamine
! isiksuse areng
! iseseisvuse kasv
! suhete ja teistest arusaamise  paranemine
! enese aktsepteerimine sõltumata olukorrast.

Igaks reedeks on võimalik registreeruda Saue
Päevakeskuse töö- ja õppetubades toimuvale

Petra Poolametsa vastuvõtule.

Petra Poolamets on saanud väljaõpet: psühhiaater
(TÜ 2000), kognitiiv-käitumuslik psühhoteraapia (Eesti),
kriisiteraapia (Soome), pereteraapia (Eesti), supervisioon
(Saksamaa), täiendkoolitused Manchesteris, Dresdenis,
Helsingis.

REGISTREERIMINE:
Saue Päevakeskus: 65 95 070, 50 87 872
paevakeskus@saue.ee

Küsimused P.Poolamets:
mob.+372 56 240 755 ja
petrapo@hot.ee
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Päevakorras olid järgmised
küsimused:

1. Saue linna Ladva tn 1a detailplaneeringu vastuvõtmine
ja avalik väljapanek.
Ühehäälselt võeti vastu otsus nr. 76 �Saue linna Ladva
tn. 1a detailplaneeringu vastuvõtmine ja avalik
väljapanek� .
2. Saue linna 2007. aasta eelarve (I lugemine)
Kuulati linnapea ettekannet, esitatud küsimused
puudutasid  vaba aja kasutamiseks eraldatud summade
kasutamist, bussiliini tööd ja toetusi, avaliku korra
tagamise summasid, koolimaja juurdeehitust.
Ühehäälselt võeti vastu otsus nr. 77 ja otsustati eelarve
saata arutamiseks volikogu  komisjonidele.
3. Saue Muusikakooli õppetasu määrade kinnitamine
 Võeti vastu määrus nr. 17 �Saue Muusikakooli õppetasu
määrade kinnitamine�, mille kohaselt suurenes
põhiõppemaks 50.- krooni võrra ja rühmades osalemise
tasu 20.- krooni võrra.
4. Saue Raamatukogu põhimääruse muutmine
Põhimäärust muudetakse raamatukogu juhataja
ettepanekul ja seadustega kooskõlla viimiseks.
Ühehäälselt võeti vastu määrus nr. 18 �Saue
raamatukogu põhimääruse muutmine�.
5. Audiitori määramine
Linnapea Ero Liivik selgitas, et rahandusministeerium on
oluliselt lühendanud majandusaasta aruande esitamise
tähtaegu: auditeerimata aruanne 2006.a. kohta tuleb
esitada 28.veebruariks ja auditeeritult 31.märtsiks
2007.a.
Ühehäälselt vastu võtta otsus nr. 78 �Audiitori
määramine�.
6. Saue Linnavolikogu 16.12.1999.a. otsuse nr. 38 p 1
kehtetuks tunnistamine.
Eelnõu suunati arutamiseks volikogu kultuuri- ja
spordikomisjoni.
7. Volikogu kultuuri- ja spordikomisjoni koosseisu
muutmine.
Võeti vastu otsus nr. 79 �Volikogu kultuuri- ja
spordikomisjoni koosseisu muutmine�, mille kohaselt
komisjoni liikmeteks kinnitati Valdis Toomast ja Vello
Krohn.
8. Palgalisele linnavalitsuse liikmele jõulutoetuse
maksmine.
Võeti vastu otsus nr. 80 �Palgalisele linnavalitsuse
liikmele jõulutoetuse maksmine�.
9. Volikogu liikmetele volikogu tööst osavõtu eest tasu ja
volikogu ülesannete täitmisel tehtud kulutuste eest
hüvituse suuruse ja maksmise kord.
Volikogu esimees  Orm Valtson selgitas, et �Kohaliku
omavalitsuse korralduse seaduse�

Saue Linnavolikogu 14. istung toimus 20. detsembril 2006
ja kõige olulisema küsimusena arutati 2007. a. eelarvet.

§ 17 lg 3 alusel on volikogul õigus maksta oma liikmetele
tasu volikogu tööst osavõtu eest ja hüvitust volikogu
ülesannete täitmisel tehtud kulutuste eest esitatud
dokumentide alusel volikogu kehtestatud määras ja
korras ning § 22 lg 1 p 22 kohaselt kuulub sellise korra
kehtestamine volikogu ainukompetentsi.
Ühehäälselt võeti vastu määrus nr. 19 �Volikogu
liikmetele volikogu tööst osavõtu eest tasu ja volikogu
ülesannete täitmisel tehtud kulutuste eest hüvituse
suuruse ja maksmise kord� .
10. Informatsioon Saue Linnavalitsuse ja allasutuste
revisjoni tulemustest
Revisjonikomisjoni esimees Jaan Moks märkis, et
revisjonikomisjon on akti ja selgitused läbi arutanud.
Midagi kriminaalset ei avastatud. Mõningaid puudusi ja
märkusi on lepingute täitmise ja lepingjärgsete tööde
tegemise kohta.
Linnavalitsusele tehti ettepanek:
1. teostada tõhusamat järelevalvet lepingudistsipliini

täitmise ja vahendite sihipärase kasutamise üle;
2. vaadata üle 2000.a. kehtestatud palgakorralduse

alused. Palgakorralduse alused on aegunud,
samuti ei kajastu neis palgaliste linnavalitsuste
liikmete tasustamise ja premeerimise alused.

11. Linnapea Ero Liivik esitas volikogule
informatsiooni linnavalitsuse tööst.
Informatsioon võeti teadmiseks.
12. Info Prantsusmaa visiidist
Linnapea Ero Liivik informeeris volikogu Prantsuse
Vabariigi QUINCY-sous-SENART�i linna ja Eesti Vabariigi
SAUE linna vahel sõpruslepingu sõlmimise tulemustest.
Informatsioon võeti  teadmiseks.

DETAILPLANEERINGU
AVALIK VÄLJAPANEK

SAUE LINNAS

SAUE LINNAVALITSUS KORRALDAB
linnavalitsuse ruumes Tule tn. 7
alates 15. jaanuarist kuni 29 jaanuarini  2007.a.
Ladva tn 1a detailplaneeringu
( krundile kauplusehoone
kavandamine ) avaliku
väljapaneku, millele järgneb
sama planeeringu
AVALIK ARUTELU
29 jaanuaril kell 17.00.
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Linnavalitsuse 33. istung toimus 20. detsembril 2006. aastal
ja päevakorras olid järgmised küsimused:

1. Lepingute sõlmimisega nõustumine.
Võeti vastu korraldus nr. 452.
2. Saue Linnavolikogu otsuse eelnõu � Saue linna
Tule tn 24 a kinnistu detailplaneeringu
kehtestamine�, eelnõu suunati  kehtestamiseks
volikogu istungile
3. Jõulukuuskede müük. Võeti vastu korraldus nr. 453
4. Koondise tn tänavavalgustusele kasutusloa
andmine. Võeti vastu  korraldus nr. 454.
5. Pärnasalu tn veetrassidele  kasutusloa andmine.
Võeti vastu  korraldus nr. 455.
6. Koore  tn 6 üksikelamu laiendusele  kasutusloa
andmine.
Võeti  vastu korraldus nr. 456.
7. Vana � Keila mnt 2 elektripaigaldisele kasutusloa
andmine.
Võeti vastu korraldus nr. 457.
8. Rauna 20 vee-ja kanalisatsiooni ühendusele
kasutusloa andmine.
Võeti vastu võtta korraldus nr. 458.
9. Tule tn 14 ehitusloa väljastamine
Võeti vastu korraldus nr. 459 .
10. Kuuma tn 3 teekatete projekteerimistingimuste
kinnitamine. Võeti vastu võtta korraldus nr. 460 .
11. Pärnasalu 14 elamu projekteerimistingimuste
kinnitamine. Võeti vastu korraldus nr. 461.
12. Tule tn 23 lao- ja tootmishoone projekteerimise
lisatingimuste kinnitamine.
Võeti vastu võtta korraldus nr. 462 .
13.Sünnitoetuste maksmine.
Võeti vastu võtta korraldus nr. 463. Sünnitoetust maksti 3
lapsevanemale a 6 000 krooni.
14. Sotsiaaltoetuste maksmine.
Võeti vastu võtta korraldus nr. 464.
Sotsiaaltoetustena maksti välja 39 941 krooni
15. Erandkorras  jõulutoetuse maksmine.
Võeti vastu võtta korraldus nr. 465. Jõulutoetus 200
krooni maksti välja 25 inimesele.
16. Eelkooliealise koduse lapse toetuse maksmine.
Võeti vastu korraldus nr. 466. Koduste laste toetusteks
maksti 139 200 krooni.
17. Raha eraldamine Saue linna eestkostel olevale
alaealisele.
Võeti vastu  korraldus nr. 467. Jõulutoetusena eraldati
4000 krooni.
18. Saue lasteaia töötajate toitlustamine II lugemine
Otsustati täiendada eelnõud vastavalt raamatupidamise
eeskirjadele, arutada 24.01.2007.a. istungil.
19. Saue Muusikakooli pillide rendihinna kinnitamine
Suunatati II lugemisele.
20. Ostueesõigusega erastatud elamumaa
Kuusemetsa tn 28, Saue linn, maa eest tasutud
müügihinna tagastamine.
Võeti  vastu  korraldus nr. 468 .

21. Väikebussi võõrandamine.
Võeti vastu korraldus nr. 469.
22. Ühingutele raha eraldamine.
Võeti vastu võtta korraldus nr. 470. Raha eraldati:
1.  MTÜ-le Saue Folk toetust 39 330 krooni, sellest:

1.1. 930 krooni kapellile viiulipoogna soetamiseks;
1.2. 38 400 krooni laste rahvatantsurühmale
        rahvariiete soetamiseks.

2.  Seltsingule �Tammetõru� toetust 2 000 krooni
aastalõpupeo korralduskulude katteks.
3.Spordiklubile THK-88 toetust 9 600  krooni, sellest:

3.1. 3 600 krooni projekti �Koolivaheaeg uiskudel�
        transpordikulude  katteks;
3.2. 6 000 krooni projekti �Jõulud uiskudel�
        transpordikulude katteks.

4. Saue Linna Lastekaitse Ühingule toetust 2 000 krooni
ühingu liikmete koolitusseminari läbiviimiseks.
23. Spordiühingutele raha eraldamine. Võeti vastu
korraldus nr. 471. Raha eraldati:
1.  Saue Võrkpalliklubile toetust  600 krooni Eesti MV
veteranidele osavõtukulude katmiseks.
2. MTÜ-le Sagitarius toetust 3 780 krooni, sellest:

2.1.  3 150 krooni laste ja noorte treeninggruppide
        tööks IV kvartalis;
2.2.  630 krooni treeningvarustuse soetamiseks.

3. Tallinna Jalgpalliklubile toetust 300 krooni 1 Saue
noore treeningkulude katteks III ja IV kvartalis.
4.  Saue Jalgpalliklubile toetust 15 900 krooni laste ja
noorte treeninggruppide tööks IV kvartalis.
24. Alaeelarvete siseselt muudatuste tegemine. Võeti
vastu  korraldus nr. 472.
25. Saue Linnavalitsuse raamatupidamise siseeeskirja
kehtestamine (II lugemine).
Võeti vastu  korraldus nr. 473.
26. Sihtotstarbeliselt linna eelarvesse laekunud
summade arvelevõtmine.
Võeti vastu  korraldus nr. 474 .
27. Volikogu määruse �Saue linna arengukava 2007-
2017� II lugemine.
Otsustati:

1. Arengukava lisadeks on hallatavate asutuste
    arengukavad;
2. Saue linna arengukava 2007-1017 üle anda
    volikogu esimehele.

28. Info
Räägiti  Prantsusmaalt emade ja laste mängutuppa
saabuvatest  mänguasjadest, üürivõlglastest, Saue
lasteaia sisekontrolli tulemustest.

Linnavalitsuse määrused ja korraldused on
avalikustatud linnakantseleis
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MÜÜA LÕHUTUD

küttepuud
Lepp, 50 cm, märg,

hind  420 kr/m³
Lepp, 30 ja 50 cm,

pool kuiv, hind  500 kr/m³
HIND KOOS

KOHALETOOMISEGA.
Info tel:

775 2018 ja
527 8041

VÕTAME MÜÜKI
kortereid, maju, krunte SAUEL

KONSULKONSULKONSULKONSULKONSULTTTTTAAAAATSIOON TTSIOON TTSIOON TTSIOON TTSIOON TASUTASUTASUTASUTASUTA!A!A!A!A!

Tel: 6700 055, 529 1109 Anne Olonen
nommest@online.ee,

Tallinn-Nõmme, Jaama 14

Kõikide meie bKõikide meie bKõikide meie bKõikide meie bKõikide meie bürürürürüroooooooooo
klientide vklientide vklientide vklientide vklientide vahel tahel tahel tahel tahel toimuboimuboimuboimuboimub

KAKS KORDA AASTAS
ÕNNELOOS!

Sauel tegutsev Renifer Metall OÜ on Eesti kapitalil
põhinev ettevõte, mis tegutseb erineva metalli

töötlemisega ning metall-toodete valmistamisega.
Seoses töödemahu suurenemisega otsime oma

meeskonda
KEEVITAJAT JA LUKSEPPA
Sobivatel kandidaatidel on erialane töökogemus.

Pakume motiveerivat töötasu, paindlikku
töögraafikut ning eneseteostus võimalust kiirelt

arenevas firmas.
Info tel: +372 52 88 447, +372 50 30 513

e-post: info@remifer.ee
www.remifer.ee

Soovin osta Sauel omanikult
elamukrundi või remonti/

renoveerimist vajava

ELAMU
Palun helistada tööpäevadel

9.00-18.00 tel: 6 259 848
peale 18.00 tel: 6 547 214,

mobiil 50 38 118

Müün Sauel
valgeid,

pehmeid,
pikakarvalisi

LAMBANAHKU

Hind 450.- krooni.
Tel 5 049 366

Signee-post:
projektlahendused@hotmail.com

Saumer OÜ otsib oma meeskonda
abikäsi järgmistele töökohtadele:

MAJAHOIDJA-
HOOLDUSTÖÖLINE

AUTOJUHT-
HOOLDUSTÖÖLINE

AUTOJUHT-TRAKTORIST

ps!KIIRE!!
Kontakt tel:6 596 520
või tulla Sooja 3 Saue

Talveperioodi veidi lõõgastust!

Saue mõisa saunakompleks on avatud
(ettetellimisel).

Tel: 679 0888, 512 5553,
www.sauemois.ee

ÕMBLUSETTEVÕTE AS PROTTEN F.S.C.

SEOSES TÖÖMAHU OLULISE KASVUGA
VÕTAME TÖÖLE

� ÕMBLEJAID
� TRIIKIJA

väljaõppe võimalus
� KONSTRUKTOR-MODELLEERIJA

vähemalt 3a. töökogemus

Kontakt:
AS PROTTEN F.S.C.
PALDISKI MNT.19 , KEILA
TEL: 6 747 567
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REKLAAM / TEATED

PAIGALDAME TV ANTENNE
Hinnad soodsad, garantii

Tel: 55 693 858

SAUE PLEKIKODA
Kõik plekkdetailid teie majale,

RÄÄSTAPIKKUSED,
VIHMAVEERENNID

VALTSKATUSED JA KIVIKATUSED
OÜ Weltende Tel: 55 43 331, e-post:roofman@hot.ee

PAIGALDAME
GARDEROOBISÜSTEEME

Hinnad soodsad, garantii

Telefon 50 29 075

Soovin osta krundi või
vana maja Sauel

Tel 51 28 935 või 52 57 809

Tegusat uut aastat!Tegusat uut aastat!

Saue Sõna toimetus.

Väljaandja: Saue Linnavalitsus
Tule 7, Saue 76505

Telefon: 679 0175, faks 679 0193

SAUE SÕNA

www.saue.ee
e-post: leht@saue.ee

Toimetaja: Peeter Eelsaare
Kujundus: H2M Projekt

Trükk: Rebellis, tiraaz: 1750v


